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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges, senest til EM2019, at fremlægge en 

redegørelse som, ved inddragelse af erfaringerne fra smykkestensbranchen, afdækker hvilke strukturelle, 

herunder b.la. lovgivningsmæssige, barrierer der findes for eksisterende operatører i branchen, for 

indtræden i branchen samt for at småskalalicensindehavere kan udvikle deres virksomhed til at omsætte 

større værdier og øge antallet af ansatte. Redegørelsen skal indeholde forslag til, hvorledes sådanne 

erkendte barrierer kan fjernes eller minimeres. 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

(1. behandling) 

 

I 2017 udkom rapporten "Redegørelse om certificering af grønlandske smykkesten og stenfigurer”. Og i 

2016 blev der afholdt et smykkestensseminar. Nu vil Inatsisartutmedlem Aqqaluaq B. Egede så have, at vi 

igen skal udvide udgifterne til den offentlige administration ved at ansætte 1-2 medarbejdere til at 

udarbejde endnu en redegørelse om skykkestensbranchen. 

 

Det kommer nok ikke som nogen overraskelse, men jeg vil gerne fastslå, at Demokraterne mener, at der 

bliver brugt alt for mange penge på alt for mange redegørelser. Når der er brug for redegørelser, så skal der 

naturligvis laves redegørelser, men vi kan ikke lave redegørelser om alt.  

 

Når man har nogle ting der er igangsat og påbegyndt, så er det efter vores mening ikke redegørelser, der er 

brug for, men snarere evalueringer, hvor man kan evaluere indsatsen og herigennem komme med idéer til 

nye tiltag og mulige forbedringer. 

Demokraterne synes, at det er vigtigt, at vi får gang i smykkestensbranchen, men det gør vi ikke med endnu 

en redegørelse. Det gør ved ved at have stabile, gennemsigtige og klare rammebetingelser for branchen 

præcis som i alle andre brancher. 

På bagrund af dette indstiller Demokraterne forslaget til forkastelse. 


